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PROCES VERBAL
Incheiat astazi 30 Decembrie 2024 in sedinta ordinara

a Consiliului local Bucu

La prezenta sedinta ordinara convocata legal prin Dispozitia primarului comunei Bucu
nr. 297/ 23.12.2024 participa toti consilierii locali alesi care au depus juramantul si care vor
exercita aceasta functie de demnitate publica in mandatul 2020 - 2024, cu exceptia domnului
consilier local Jantea Dumitru — Titel care a anuntat din timp ca nu poate participa la sedinta.

De asemenea, la prezenta sedinta participa de drept, conform prevederilor legale, primarul
comunei Bucu domnul Dragusin lon si secretarul general al acesteia, domnul Raceanu
Alexandru.

Sedinta se desfasoara la sediul Consiliului local Bucu, in sala de sedinte, incepand cu orele
16.00.Sedinta este condusa de catre domnul Dimache Ionut-Jenel, ales in calitate de presedinte de
sedinta prin Hotararea Consiliului local Bucu nr.60/18.11.2024.

In deschiderea sedintei, domnul presedinte face cunoscuta ordinea de zi propusa de catre
domnul primar, in dispozitia de convocare, respectiv convocator, dupa cum urmeaza:
1.Hotarare pentru modificarea HCL nr.27/ 25.04.2024 privind indexarea Valorilor impozabile,
impozitelor si taxelor locale, celorlaltor taxe asimilate acestora, amenzilor din Codul fiscal
aplicabile in anul fiscal 2025 la nivelul comunei Bucu precum si aprobarea altor masuri
privind impozitele si taxele locale;
2.Hotarare privind stabilirea salariilor de bază pentru functionarii publici si personalul
contractual din cadrul aparatului de specialitate al Primarului comunei Bucu incepand cu data
de 01.12.2024;
3.Hotarare privind rectificarea Bugetului local al comunei Bucu;
4.Hotarare privind organizarea Retelei scolare a unitatilor de invatamant de stat cu personalitate
juridica in comuna Bucu judetul Ialomita;
5.Hotarare privind acordarea unui mandat special reprezentantului legal al U.A.T. Bucu în
Adunarea Generală a Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară ECOO 2009 să voteze favorabil
la propunerea de aprobare a documentaţiilor de delegare a activități de tratare mecanobiologică
și activităților de transfer şi eliminare prin depozitare a deşeurilor reziduale tratate;

Se supune la vot si cu unanimitate este aprobata ordinea de zi propusa, domnul presedinte
supunand aprobarii si procesele verbale din sedintele din data de 18.11.2024.Acestea sunt aprobate
cu unanimitate. Intrucat in sala se afla si cetateanul Gheorghe Gheorghe, domnul presedinte solicita
acordul consiliului pentru a se lua act de doleantele acestuia.Astfel, domnul Gheorghe Gheorghe
arata ca nu a primit raspuns la petitia dansului referitoate la potabilitatea apei, spunand ca doar a
primit raspuns ca s-au facut demersuri la SC Urban de catre primarie privind cererea sa.Domnul
secretar general arata ca inca nu s-a primit niciun raspuns de la aceasta entitate, desi s-au trimis
adrese si prin posta si prin e-mail.Se mai arata de catre domnul Gheorghe Gheorghe ca monitorul
oficial local nu functioneaza in aceasta perioada, domnii secretar general si primar dand asigurari ca
este o situatie temporara.Oricum, arata domnul secretar general, suntem printre putinele comune la

au postat la zi actele administrative.Domnul Gheorghe Gheorghe arata ca asa este, insa ar trebui ca

si proiectele sa fie afistate din timp, pentru ca se pot gasi cativa cetateni in comuna care sa aibe

initiative bune.
Domnul secretar general arata ca primaria nu are personal, dansul cautand sa intocmeasca

proiectele in functie de necesitatile urgente ale comunei, in special cele legate de finantari,

investitii, financiare, etc.cerintele fiind foarte mari.S-a ajuns ca sa existe un cumul formal (de facto)

de functii peste normal, unii ceteteni neintelegand restrictiile din ce in ce mai mari cu care ne

confruntam.
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Mai sunt discutii referitoare la apa. la gospodarairea comunei in privinta gunoaielor, SC ADI
ECOO avand unele probleme de functionare.De asemenea, domnul Gheorghe Gheorghe intreaba de
ce nu a fost numit viceprimarul, aratand ca in regulament este stipulat clar modalitatea de stabilire a
persoanei acestuia.Domnul primar arata ca spera ca incepand cu anul 2025 sa se aleaga si
viceprimarul.

Doamna consilier local Vasilescu Florentina —luila spune ca dansa are unele probleme de pus in
discutie, domnul presedinte aratand ca doamna va trebui sa ia cuvantul la sfarsitul sedintei, unde
vom include si rubrica diverse, urmand sa intram in ordinea de zi normala a sedintei.Domnul
secretar general solicita cuvantul, prezentand pe scurt modul in care se pot initia hotararile
consiliului local.Domnul consilier local Sserban Costica arata ca pe site este publicat regulamentul
de organizare si functionare al consiliului local Bucu, care in mare masura acopera
necesitatile.Domnul secretar general arata ca intr-una din sedintele viitoare, daca nu v-a iesi la
pensie, dupa cum intentioneaza, se va modifica si regulamentul, in urma modificarii titulaturii
comisiilor si evetual in urma altor modificati legislative.

Se trece la primul punct din ordinea de zi, adoptarea Hotararii pentru modificarea HCL nr.27/
25.04.2024 privind indexarea Valorilor impozabile, impozitelor si taxelor locale, celorlaltor taxe
asimilate acestora, amenzilor din Codul fiscal aplicabile in anul fiscal 2025 la nivelul comunei
Bucu precum si aprobarea altor masuri privind impozitele si taxele locale.Se dau citire
materialelor intocmite, domnul consilier Serban Costica aratand ca materialele transmise prin €-
mail sunt explicite.Se supune la vot si se adopta hotararea cu votul pentru a 10 conslieri locali si cu
votul impotriva al doamnei Vasilescu Florentina-lulia care arata ca se opune oricarei majorari de
taxe si impozite.Domnul primar arata ca nu este majorare ci indexare obligatorie, insa votul
doamnei consilier ramane cel negativ.

Urmatorul proiect de hotarare este cel privind stabilirea salariilor de bază pentru functionarii
publici si personalul contractual din cadrul aparatului de specialitate al Primarului comunei
Bucu incepand cu data de 01.12.2024.Se dau citire materialelor intocmite, consilierii locali noi
numiti in functie fiind stupefiati de situatia salarizarii in administratia locala.Domnul consilier local
Serban Costica arata ca nu este posibil ca un secretar general de comuna sa fie salarizat la nivelul
unui muncitor, chiar cu vechime, de la un mare municipiu. Domnul secretar general arata ca
prevederile actualei legi a salarizarii sunt greu de inteles, legea nu a fost si nu este una unitara, fiind
chiar discriminatorie, salariatii dorind revenirea la grilele de salarizare, dar se pare ca este greu de a
se realiza acest lucru, proiectul mult asteptatat al noii legi a salarizarii nefiind nici macar publicat.

S-au creat o complexitate de noi norme juridice ulterioare grefate pe Legea nr.153/2017, care au
facut si mai greu de inteles ce s-a dorit sa se realizeze prin aceasta lege, care este profund
discriminatorie, munca nefiind platita dupa principiul la munca egala, volum + complexitate egale
sa se acorde salarii egale.Chiar ar trebui ca la comune salariile sa fie mai mari, intrucat la primariile
mari, persoana angajata rezolva nunai anumite atributii, pe cand la noi trebuie sa le rezolvam pe
toate, in conditiile in care legislatia se modifica foarte rapid, in toate domeniile, si lipsei de personal
care se reporteza mai acut de la an la an.

Nu mai sunt discutii, se supune la vot si, cu unanimitate este adoptata Hotararea privind stabilirea
salariilor de bază pentru functionarii publici si personalul contractual din cadrul aparatului de
specialitate al Primarului comunei Bucu incepand cu data de 01.12.2024. Din sala se intreaba daca
intra in vigoare ordonanta trenulet ce se va intampla.Domnul secretar general arata ca ordonanta nu

s-a publicat, hotararea indeplinind cerintele de legalitate, si Consiliul local Sector 5 Bucuresti

adoptand aceasta hotarare astazi.De asemenea, s-au adoptat hotarari similare de multe alte autoritati

locale, incepand cu luna decembrie.Proiectul se bazeaza pe cresteri care trebuiau acordate in cursul

anului 2024, pe baza Ordonantei de urgenta nr.53/2024.Numai din lipsa de timp si analiza.si

interpretarilor date ordonantei nu am putut sa avem in timpul anului aceasta hotarare, pentru care,

firesc, se propune adoptarea in luna decembrie, ca in fiecare an.Nimeni nu s-a gandit ca pot aparea

norme restrictive in administratia locala, unde si asa salarizarea este nesatisfacatoare pentru intreg

personalul.
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Neaplicarea acestei ordonante duce la discriminari si mai grave intre nivelurile de salarizare,
insasi prevederile legale din noul proiect al ordonantei trenulet spunand: salariile de bază
se menţin la acelaşi nivel cu cel ce se acordă pentru luna noiembrie
2024. DE6i HU SE spune cu. CEL acordat/sau care s-a acordat El Eul CEL Ce
se acorda, deci 0UG 53/2024 poate fi aplicata si acolo unde nu s-a
aplicat pana in luna octombrie/noiembrie.

Vor creste insa, de drept, si salariile la asistentii personali precum si indemnizatiile primite de
persoanele cu handicap datorita cresterii salariului minim garantat in plata la suma de 4.050 lei.

Noua Ordonanta care se va emite este susceptibila de  neconstitutionalitate, in multe privinte,
daca se va mentine in una din formele de proiect aparute in presa. Cu siguranta va fi atacata la
Curtea constitutionala si poate si in Justitie pentru nelegalitate.

Urmatorul proiect de hotarare supus aprobarii este cel privind rectificarea Bugetului local al
comunei Bucu.Privind acest proiect, se dau citire materialelor intocmite, domnul primar prezentand
in mare motivul rectificarii, aratand ca din punct de vedere financiar stam destul de bine, fiind
facute multe economii.Nu sunt discutii, se supune la vot, hotararea privind rectificarea bugetului
local fiind adoptata cu votul unanim al consilierilor locali prezenti.

Se trece la penultimul proiect de hotarare, cel privind organizarea Retelei scolare a unitatilor
de invatamant de stat cu personalitate juridica in comuna Bucu judetul Ialomita.Domnul secretar
general arata ca proiectul de hotarare era pregatit chiar pentru sedinta trecuta, dupa cum se stie, insa
avizul conform a fost primit prin e-mail chiar in timpul sedintei din data de 18.11.2024, nefiind deci
posibil prezentarea lui in sedinta.Nu sunt discutii dupa prezentarea materialelor, se supune adoptarii
si cu unanimitate este adoptata Hotararea privind organizarea Retelei scolare a unitatilor de
invatamant de stat cu personalitate juridica in comuna Bucu judetul Ialomita.

Ultimul proiect de hotarare supus atentiei plenului este cel privind acordarea unui mandat
special reprezentantului legal al U.A.T. Bucu în Adunarea Generală a Asociaţiei de Dezvoltare
Intercomunitară ECOO 2009 să voteze favorabil la propunerea de aprobare a documentaţiilor de
delegare a activități de tratare mecanobiologică şi activităților de transfer și eliminare prin
depozitare a deșeurilor reziduale tratate. Privind acest proiect de hotarare se dau citire materialelor
intocmite, din care, din nou reiese necesitatea identificarii unei alte forme legale de mandatare a
reprezentantului legal, in fiecare sedinta existand cate o astfel de hotarare.Nu sunt discutii, cei
prezenti aratand ca trebuie sa actionam in cadrul asociatiei, in vederea sporirii performatelor, in
ultima perioada existand unele probleme.In final se acorda cuvantul domnei consilier Vasilescu
Florentina-lulia care propune ca sedintele sa fie transmise on-line in direct.Nu se ajunge la niciun
rezultat, domnisoara consilier Adam Malvina-Corina cerand precizari.Domnul presedinte Dimache
Ionut spune ca au mai facut ceva similar doar cei de la Ciulnita.Tot doamna consilier Vasilescu
Florentina-lulia considera ca ar trebui.ca imaginile sistemului de supraveghere video sa poata fi
vizualizate de catre toti cetatenii, aratand ca cunoaste un caz in care un cetatean le poate
accesa.Domnul primar arata ca nu este asa si ca imaginile nu pot fi urmarirte decat de persoanele
stabilite. Domnul secretar general arata ca exista un regulament privind functionare si obtinerea de
date din acest sistem, d-na consilier aratand ca cunoaste acest lucru.Domnul consilier local Cretu
Adrian arata si dansul ca nu este posibil si nici legal, domnul consilier local Serban Costica aratand
ca Legea nr.333/2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor si protectia persoanelor,
precum si cea privind protectia datelor personale nu permit difuzarea imaginilor si informatiilor.

Nefiind alte probleme, dupa consultarea celor prezenti, domnul presedinte declara sedinta
inchisa. Dregf peitnazeare s-a intocmit prezentul proces-verbal de sedinta, care se va publica si pe

site-ul LO Matia, u.ro, la rubrica monitorul oficial local.
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